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Lázár 6y ö rgy Bulgáriában 
Magyar -bolgár 

kormányfőé tárgyaiások 
Lázár György, a Magyar 

Népköztársaság Miniszterta-
nácsának elnöke hivatalos 
baráti látogatásra csütörtö-
kön Szófiába érkezett. A ma-
gyar kormány különvonata 
délelőtt tíz órakor gördült 
be a bolgár főváros köz-
ponti pályaudvarára, ame-
lyet erre az alkalomra a két 
ország nemzeti lobogóival 
díszítettek fel. 

Lázár Györgyöt a vonat 
lépcsőjénél Sztanko Todo-
rov, a Bolgár Népköztársa-
ság Minisztertanácsának el-
nöke üdvözölte. A magyar 
miniszterelnök és kísérete 
fogadtatásán ott volt Georgi 
Jordanov, Grigor Sztoicskov 
és Krsztju Tricskov minisz-
torelnök-helyettes, valamint 
e politikai és gazdasági élet 
több más vezető személyi-

A kölcsönös üdvözlése* 
«tán a magyar kolónia úttö-
rői virágcsokrokkal köszön-
tötték a két kormányfőt Lá-
zár György ezután szállás-
helyére, a szófiai Bojana re-
zidenciára hajtatott. 

Lázár György csütörtökön 
délben koszorút helyezett el 
m szófiai Szeptember 9-e té-
ren levő Georgi Dimitrov 
mauzóleumnál. A magyar 
kormányfő ezt követően le-
rótta kegyeletét a bolgár és 
a nemzetközi kommunista és 
munkásmozgalom kiemelke-
dő alakjának szarkofágjá-
nál. 

A hivatalos magyar—bol-
gár kormányfői tárgyalás 
délután három órakor kez-
dődött a bolgár Miniszterta-
nács épületébea A több-
órás, mindvégig szívélyes, 
baráti légkörű megbeszélé-
sen Lázár György és Sztan-

Lázár György, a Minisztertanács elnöke a szófiai pályaud-
varon vendéglátójával, Sztanko Todorovval, a Bolgár Nép-
köztársaság Minisztertanácsa elnökével. Telefotó — BTA 
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ko Todorov mellett részt vet-
tek a magyar kormányfő kí-
séretének tagjai, valamint 
bolgár részről Hriszto Hrisz-
tov külkereskedelmi minisz-
ter, Marij Ivanov, a külügy-
miniszter első helyettese és 
Boncso Mitev, a Bolgár Nép-
köztársaság budapesti nagy-
követe. 

A miniszterelnökök tájé-
koztatták egymást országaik 
szocialista építőmunkájának 
újabb eredményeiről, idő-
szerű feladatairól, az MSZMP 
XII. és a BKP XI. kong-
resszusa határozatainak vég-
rehajtásáról. 

A tárgyalások középpont-
jában természetesen a két-

oldalú kapcsolatok álltak. 
Méltatták a két ország sok-
oldalú együttműködésének 
eredményeit, kiemelve, hogy 
azok további erősítésére van 
szükség minden területen, 
így kulturális téren is. A 
legátfogóbb véleménycserét 
gazdasági kérdésekről foly-
tatták, már csak azért is. 
mert mindkét országban ú j 
ötéves tervidőszak kezdődött. 
Leszögezték: éppen ezért kü-
lönösen időszerű most a gaz-
dasági együttműködés új, 
konkrét feladatainak megha-
tározása és szerződéses rög-
zítése. Ilyen nagy fontosságú 

(Folytatás a 2. oldalon.) 
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Szeged megyei város taná-
csának végrehajtó bizottsága 
tegnapi ülésén határozatot 
hozott a tanács összehívásá-
ról. Eszerint a testület febru-
ár 27-én délelőtt 9 órakor ül 
össze, és a végrehajtó bizott-
ság a következő napirend 
megtárgyalását javasolja: A 
végrehajtó bizottság beszá-
molója 1980. évi munkájá-
ról; az 1980. évi fejlesztési 
alap és költségvetés megál-
lapítása — Szeged körtiszta-
ságának helyzete, különös te-
kintettel a környezetvéde-
lemre — Előterjesztések, be-
jelen lesek, interpellációk. • 

Korábbi határozatokból 
már ismert a városi tanács-
nak az a szándéka, hogy 
Eszak-Üjszegeden. a Tordai 
sor. Hát szegi sor,' Rózsa Fe-
renc sgt, Hársfa utca által 
határolt területen családi há-
zak építésére ad módot. Ez a 
szándék időközben kiegé-
szült a DÉLÉP-nek azzal a 
lehetőségével, hogv házgyári 
technológiával kis társas- és 
sorházakat tud építeni E te-
rületen körülbelül ezer ilyen 
otthon építhető föl. A most 
kidolgozott ú j rendezési terv 
szerint 1122 lakás építhető 
itt föl 52 hektáron. 

A vb tegnapi ülésén jóvá-
hagyta a terület házhely-
rendezési tervét. Egyúttal a 
tanács végrehajtó bizottsága 

jóváhagyta az OTP-vel kö-
tendő megállapodást is. A 
területet a város térítésmen-
tesen bocsájtja az OTP keze-
lésébe, de a tanácsi támoga-
táson felüli közművesítési 
költségeket az OTP-lakások 
eladási árába bele kell kal-
kulálni. Átengedi a tanács a 
terület tartós használatba 
adásából eredő mintegy 10 
millió forint használati díjat 
is a közműépítésekhez való 
hozzájárulásként amit így 
nem rónak ki az építtetőkre. 

A végrehajtó bizottság 
ugyancsak megtárgyalta a 
csökkent munkaképességű 
dolgozók foglalkozási rehabi-
litációjának problémáit. En-1 
nek napirendre tűzését kü- | 
lönösen indokolta az a kö- i 
rülmény. hogy az ENSZ az | 
1981-es évet a rokkantak ' 
nemzetközi évének nyilvá-
nította. A vb elé terjesztett 
jelentések sommás megál-
lapítása ez volt: Szegeden 
az elmúlt öt évben számotte-
vő volt a fejlődés a munkál-
tatók rehabilitációs tevé-
kenységében. Külön elisme-
rést kapott ezért a KSZV 
újszegedi szövőgyára, a tex-
tilművek és a 10 Volán. A 
kisipari szövetkezetekben 
azonban a helvzet változat-
lan. A rehabilitációs munka-
helyek száma az előző -öt-
éves tervben 250-nel gyara-

podott, így az elhelyezés 
nem okozott komolyabb gon-
dot. A Fonalfeldolgozó Vál-
lalatot. annak idején e célra 
szervezték, feladatát betölti, 
de számos nehézséggel küzd. 

A tapasztalatok azt bizo-
nyítják, hogy a megoldás 
gyakran csak szociális indí-
tékú. mert sem a vállalat, 
sem a dolgozók nem érde-
keltek kellően a munka-
rehabilitációban. 

A végrehajtó bizottság 
igen alapos, sokoldalú vitá-
ban tárgyalta meg a témát 
és számba vette a szükséges 
intézkedéseket, melyeket kö-
vetkező ülésén határozatban 
rögzít. 

Az SZKP kongresszusának köszöntése 

Szocialista brigádok vállalásai 
Két évtized alatt sok mil-

lió négyzetméternyi ponyvát 
vásároltak meg a Kender-
fonó és Szövőipari Vállalat-
tól a szovjet kereskedők. S 
hogy mindig elégedettek 
voltak a szegedi munkások 
által készített termékek mi-
nőségével, annak egyik bi-
zonyítéka az az oklevél, 
amélyet tavaly kapott az 
Űjszegedi Szövőgyár a pony-
váikat a Szovjetunióban for-
galmazó kereskedelmi vál-
lalattól. 

Nem kevésbé fontos elis-
merés persze az újszegedi 
gyári kollektíva számára az 
a tény sem, hogy erre az 
évre is vevőként jelentke-
zett a szovjet partner, hi-
szen a megfelelő szerződések 
alapján ebben az évben 
csaknem 4,5 millió négyzet-
méter — részben konfekcio-
nált — ponyvát értékesít-
hetnek egyetlen piacon. 
Ilyen nagy mennyiségű áru 
vonatkozásában egyáltalán 
nem mindegy, miként fo-
gadja a vevő a terméket. Ha 
elégedett, akkor a vállalat 
és a népgazdaság számára is 
megtérül a sok-sok ponyvá-
ba fektetett munka értéke. 

Így lesz-e az idén is? Fon-
tos kérdés ez a KSZV-nél 
S hogy a válasz pozitív le-
gyen, arra az Űjszegedi Szö-
vőgyár kollektívája külön is 
garanciát vállalt ebben az 
esztendőbea 

A szövöde Dimitrov szo-
cialista brigádjának tagjai 
— ók szinte egész évben 
szovjet exportra dolgoznak 
— február 6-án kiegészí-
tették az 1981-es termelési 
feladataik teljesítésére vo-
natkozó versenyfelajánlásu-
kat. Az SZKP soron követ-
kező, XXVI. kongresszusa 
tiszteletére vállalták: a 
4117-es cikkszámú ponyvá-
ból az idén minden mű-
szakban és minden gépen 16 
ezer vetésnyivel többet ké-
szítenek, mint tavalyi átla-
gos teljesítményük volt. 
Emellett a technológiai fe-
gyelem további szilárdítása 
révén a ponyvaszövetek el-
ső osztályú részarányát az 
elmúlt évhez mérten egy 
százalékkal növelik. Vagyis 
gondosabban szolgálják ki a 
szövőgépeket, lehetőség sze-
rint meggátolják a szálsza-
kadásokat, a szövés közben 
létrejövő fészkesedéseket 
pedig kifejtik. 

A szovjet társadalom ~ éle-
tében mindig fontos állo-
mást jelentő íjártkongresz-
szus előtti tisztelgésük kife-
jezéseként azt is vállalták a 
Dimitrov brigád tagjai, hogy 
a tavasz folyamán munka-
helyükön, az újszegedi gyár-
ban. öntevékenyen kiállítást 
készítenek a Szovjetunióról. 
Képekben, újságokból, fo-
lyóiratokból, kivágott » cik-
kekben beszámolnak mun-
katársaiknak a kiállítás ke-
retében a baráti ország né-
peinek életéről, a Szovjet-
unió fejlődéséről. 

A Dimitrov brigád tagjai-
nak versenyfelajánlásához 
néhány nap alatt úgyszólván 
a KSZV egész kollektívája 
csatlakozott. 

A konfekciógyáriak ' a 
szovjet exportra szánt pony-
vák kifogástalan minőségű 
megvarrását, a szállítási ha-
táridők pontos, a szerződé-
sekben rögzített feltételek 
szerinti teljesítésével járul-
nak hozzá a jobb vállalati 
ered mények hez. 

A Szegedi Kenderfonógyár 
közössége a korábban végle-
gesnek tekintett éves terven 
felül jelentkező, 1000 tonnás 
pp. és pet. alapanyagú zsi-
negre szóló szovjet igény ki-
elégítésére tett felajánlást a 
napokban. A kereskedelmi 
megállapodás létrejötte ese-
tén a munkások garanciát 
vállalnak a tekintélyes áru-
tömeg gyártására. 

A Kenderfonó és Szövő-
ipari Vállalatnál az SZKP 
kongresszusa tiszteletére ki-
bontakozott munkaverseny-
ről, az annak keretében tett 

felajánlásokról az újszegedi 
gyár Dimitrov szocialista 
brigádja a napokban levél-
ben értesítette az odesszai 
Műszaki Szövetek Gyárában 
dolgozó „XXV. Pártkong-
resszus" nevű kommunista 
munkabrigádot. Azt. a kol-
lektívát, amellyel az újsze-
gedi lányoknak és. asszo-
nyoknak immár, több éve« 
kapcsolatuk van. 

Az Odesszába küldött le-
vélben többek között ezt ír-
ták az újszegediek: „A kö-
zöttünk fennálló, több éve* 
barátság és elvtársi munka-
kapcsolat eddig is igen ered-
ményesnek bizonyult. A ta-
lálkozásainkon sorra került 
szakmai tapasztalatcserékből 
önök is, mi is sokat tanul-
tunk, és hasznosítjuk is az 
új ismereteket. Miután tu-
datában vagyunk annak, 
hogy a Szovjetunió népei-
nek életében kiemelkedő 
esemény a soron következő 
pártkongresszus, azt önök-
kel együtt eredményes mun-
kával tisrteljük meg. Ezért 
tettünk munkafelajánlásokat 
sok más magyar vállalat 
kollektívájával egy időbea 
s e vállalásókat becsülettel 
teljesíteni fogjuk. A vállala-
tunknál megrendelt ponyvá-
kat a kereskedelmi szerző-
désekben rögzített határidő-
re, kifogástalan minőség-
ben juttatjuk el a Szovjet-
unióba." 
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Enyedi Zoltán felvétele 

Az újszegedi gyárban a Tömörkény szocialista szövöbrigád 
is csatlakozott a Dimitrov brigád kezdeményezéséhez. Ké-
pünk előterében: Szabó Sándorné. a Tömörkény brigád ve-

zetője. 

Losonczi Pál látogatása 
Barcson 

Csütörtökön tartotta zár-
számadó gyűlését a Kiváló 
Szövetkezet címmel tizenhá-
romszor kitüntetett barcsi 
Vörös Csillag Termelőszö-
vetkezet, amelyen részt veti 
és felszólalt Losonczi Pál, az 
Elnöki Tanács elnöke. 

A vezetőség beszámolójá-
ból — amelyet Böhm József, 
a szövetkezet elnöke ter-
jesztett elő — kitűnt, hogy 

a több mint tízezer hektá-
ron gazdálkodó barcsiak 
szorgalmas, fegyelmezett 
munkával, a hatékonyság 
növelése révén a tavalyi 
kedvezőtlen időjárás ellené-
re is szép sikereket értek el. 
Az egyszemélyre jutó jöve-
delem több mint ötvenezer 
forintot tett ki tavaly, amit 
kiegészít a háztáji gazdálko-
dás nyeresége. 

Vízügyi szakemberek 
nemzetközi tanfolyama 
A Vízgazdálkodási Tudo-

mányos Kutató Kpzpont 
székházában . csütörtökön az 
Országos Vízügyi Hivatal, a 
TESCO, valamint az UNESCO 
és a nemzetközi hidrológiai 
program (IHP) magyar nem-
zeti bizottsága vezetőinek 
köszöntőivel megnyílt a nem-
zetközi hidrológiai tovább-
képző tanfolyam, amelyen 
14 állam, elsősorban a fejlő-
dő országok vízügyi szakem-
berei bővítik elméleti és 
gyakorlati ismerteiket a leg-
újabb kutatási és műszaki 
fejlesztési eredmények elsa-
játításával. 

Az ENSZ szakosított szer-
veinek fölkérésére Magyar-
ország ezúttal rendezi a ti-
zenkettedik továbbképző tan-
folyamot, amelynek tan-
anyaga szorosan kapcsolódik 
az ENSZ-nek ahhoz a világ-' 

programjához, amely szerint 
az 1981—1990 közötti idő-
szak az ivóvízellátás és az 
ehhez fűződő közegészség-
ügyi tennivalók évtizede 1 

lesz. Nyomós indok szól a 
nemzetközi összefogás mel-
lett, hiszen a WHO, az 
Egészségügyi Világszervezet 
adatai szerint naponta 25 
ezer ember hal meg a vilá-
gon az egészségtelen ivóvíz 
miatt keletkezett megbete-
gedések követkertébea A 
tanfolyamon tehát a hidro-
lógia minden ágára kiterjedő 
új tudományos és gyakorlati 
eredmények közreadásában 
különösen nagy figyelmet 
szentelnek az egészséges 
ivóvíz iránti igények kielé-
gítésének, a csatornázásnak 
és a vízszennyeződés megál-
lításának, illetve csökkenté-
sének. (MTI) 


